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Seniorrådsmøde den 7. oktober 2019 

 

 
 Referat af Seniorrådsmøde 
 

Dato og tid: 

 

7. oktober 2019, kl. 09.30 – 12.30 

 

Sted: Mødelokale F, 5. sal, Toftebæksvej 12 

Mødedeltagere: Jørn Gettermann, Bente Illum Hansen, Lis Buchwald Olesen, Inge-Merete 

Sams, Rie Frank, Hans Fjelsted, Ebba Ravn 

 

 

Afbud: Nils Peter Astrupgaard, Claus Colding-Jørgensen 

Referent: Rikke Christensen 

 

Dagsorden Referat Aktion 
 

1. Orientering fra 

formanden 

  

 

Bente orienterer om at hun og Jørn har været til 

dialogmøde for formænd og næstformænd i Dansk 

Ældreråd. Der skulle gives input til hvad Danske 

Ældreråd skulle arbejde få fremadrettet. 

• Sikre kernevelfærd. 

• Styrke rehabilitering og genoptræning.  

• Sikre akutfunktion med kvalitet og uden 

egenbetaling. 

• Udbredelse af nye boformer til ældre. 

Seniorrådet tager på en studietur, hvor der ses 

velfærdsteknologi og et nyt plejecenter mm. Det 

aftales at tage af sted d. 8. november. 

 

 

 

 

2. Orientering fra 

medlemmerne 

  

 

Der var bred enighed om at mødet i Farum var rigtigt 

godt indholdsmæssigt.  

Lis orienterer om besøg i Café Gejst på Møllebo. Et 

tilbud for borgere i genoptræning. Der skal lyde stor 

ros fra Seniorrådet til initiativet Café Gejst. 

 

Seniorrådet skal arbejde for et bedre kendskabet til 

spisning på caféerne, når kvaliteten er optimeret. 

Samtidigt ville det være godt, at retterne beskrives, og 

at der læses korrektur på menu-kortet inden det 
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udgives. Seniorrådets smagsdommere Ebba, Inge-

Merete tager sig af det. 

 

Der er blevet ansat ny leder på Baunehøj Charlotte 

Mathiesen. Det er lederen fra Gl. Lyngby Statsskole, 

som overtager denne stilling. 
 

 

3. Høringssag:  

Høring af det 

administrative 

budgetforslag 2020-23 

  

 

Ved gennemgang af budgettet, er der ikke 

fremkommet yderligere detailforslag til besparelse på 

ældreområdet, udover det vi har set. 

Derudover er der i dag en høringssag på dagsordenen, 

der særskilt indeholder forslag til besparelser: Røgfri 

arbejdstid” I det overordnede budgetforslag for 2020-

23, skal SSU finde besparelser for 20 millioner med 12 

millioner rettet mod ældreområdet. Forvaltningen skal 

fremlægge mulige besparelser, som politikerne skal 

tage stilling til. 

 

Seniorrådets udtalelse: 

 

Seniorrådet fastholder tidligere fremsendte høringssvar 

til besparelseskataloget på ældreområdet. 
   

 

 

4. Høringssag: 

Reorganisering af 

aftensygeplejen på 

plejecentrene 

 

Sagen omhandler, at det er svært at skaffe 

kvalificerede aftensygeplejersker på plejecentrene, og 

at opgaven er ressourcetung. Derfor foreslås det, at 

aftensygeplejerskerne samles under MAT (det Mobile 

udgående akutteam), dog således, at det enkelte 

plejecenter har kontakt til en eller et par 

aftensygeplejersker. 

 

Seniorrådets udtalelse: 

 

Seniorrådet kan tilslutte sig forslaget. 
 

 

 

5. Høringssag:  

Røgfri arbejdstid i Center 

for Sundhed og Omsorg 

 

Sagen omhandler, at man, ved at indføre et 

rygeforbud, vil kunne udnytte den tid, der ellers ville 

være brugt på rygning til produktive formål. Forslaget 

følges op med rygestopkurser. 

Der lægges op til at forslaget træder i kraft 1. januar 

2020.  

 

Seniorrådets udtalelse: 

 

Seniorrådet kan tilslutte sig forslaget. 
 

 

 

6. Høringssag:  

Tilsyn med hjemmeplejen 

2020 

 

Forslaget omhandler, at man vil indføre et tilsyn på 

hjemmeplejen i lighed med det tilsyn, der er på 

plejecentrene. Seniorrådet ser gerne, at man laver et 

tilsyn i stil med f.eks. den måde man gør i Københavns 

Kommune.  

 

Seniorrådets udtalelse: 

 

Seniorrådet finder det positivt, at der indføres et 

struktureret tilsyn på hjemmeplejen. Seniorrådet gør 

opmærksom på, at der rettes op på de skævheder, der 

findes i det nuværende system, f.eks. valg af samt 

antal af respondenter.  
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7. Høringssag:  

Strategien - Byudvikling 

i balance 

  

  

 

Seniorrådets udtalelse: 

 

Seniorrådet finder, at det er vigtigt at det af 

kommuneplanrevisionen klart fremgår, at der fremover 

ved ændring af byen vil blive lagt vægt på 

bolighensynet til ældre i bred forstand (ældreboliger, 

seniorbofællesskaber, ældre i privat boligbyggeri, 

nytænkende og alternative boligformer etc.). 

 

Derudover skal der også tænkes seniorer ind i forhold 

til byens rum, trafik, parkering, kollektiv transport, 

tilgængelighed, væresteder (i det grønne rum). 
  

 

 

 

8. Borgermøde i uge 43 – 

status og opgaver 

  

 

Det Grønne Område udgiver en artikel om Borgermødet 

d. 8. oktober. 

Der kommer ligeledes en gratis annonce om 

borgermødet i Det Grønne Område tirsdag d. 8. 

oktober. 

Der serveres chips og druer for tilhørerne, inden 

Thorkild Olesen holder oplæg.  

I pausen serveres kaffe og kage. 

Bjarne Haastrup holder oplæg efter pausen. 
 

 

 

9. Møde med Simon Pihl 

  

 

I kommende boligbyggerier skal ældreegnede boliger 

indtænkes i planerne - evt. et seniorkollektiv. Simon 

Piil indkaldes til Seniorrådsmødet d. 4. november 2019. 

 

Det er vigtigt at det af kommuneplanrevisionen klart 

fremgår, at der fremover ved ændring af byen vil blive 

lagt vægt på bolighensynet til ældre i bred forstand 

(ældreboliger, seniorbofællesskaber, ældre i privat 

boligbyggeri, nytænkende og alternative boligformer 

etc.). 

 

Derudover skal der også tænkes seniorer ind i forhold 

til byens rum, trafik, parkering, kollektiv transport, 

tilgængelighed, væresteder (i det grønne rum).  
 

 

 

10. Ekstra punkt 

Dialogmøde med SSU d. 

8. oktober 2019 
 

 

Jørn har meddelt formand for SSU Bodil Kornbæk, at 

Seniorrådet ønsker at drøfte to sager: 

 

• Tilsynet 

• Budgettet 
 

 

 

11. Eventuelt 
 

 

Fra d. 1. januar 2020 kommer der en ekstra leverandør 

af madservice. Fra 2020 kan borgerne vælge mellem 

Det Danske Madhus og det nye firma Heiss. 

 

 

 

12. Godkendelse af referat 

fra mødet 
 

 

Referatet er godkendt. 

 

 

 

Næste ordinære møde i Seniorrådet bliver afholdt mandag den 4. november 2019 i Mødelokale F,  

5. sal, Toftebæksvej 12, kl. 9.30   
 


